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Οικονομία 

 

1. Γενική επάρκεια, προσήλωση στην ευρωπαϊκή ιδέα και προσωπική ανεξαρτησία 

Ποιες πλευρές των προσωπικών σας προσόντων και της πείρας σας έχουν ιδιαίτερη σημασία για την ανάδειξή σας 

σε Επίτροπο και την προώθηση του ευρωπαϊκού γενικού συμφέροντος, ιδίως στον τομέα για τον οποίο θα είστε 

υπεύθυνη; Πώς θα συμβάλετε στην εφαρμογή των πολιτικών κατευθυντήριων γραμμών της Επιτροπής; Πώς θα 

εφαρμόσετε την ενσωμάτωση της διάστασης του φύλου και πώς θα συμπεριλάβετε την οπτική του φύλου σε όλους 

τους τομείς πολιτικής του χαρτοφυλακίου σας; Πώς θα εφαρμόσετε την ενσωμάτωση της διάστασης της νεολαίας; 

Ποιες εγγυήσεις ανεξαρτησίας μπορείτε να δώσετε στο Κοινοβούλιο και πώς θα εξασφαλίσετε ότι οποιεσδήποτε 

παρελθούσες, τρέχουσες ή μελλοντικές σας δραστηριότητες δεν θέτουν υπό αμφισβήτηση την εκτέλεση των 

καθηκόντων σας εντός της Επιτροπής; 

Όταν μεγάλωνα στη Σουηδία τη δεκαετία του '70 και του '80, είχα συχνά το αίσθημα ότι η ΕΕ ήταν απόμακρη. 

Ίσως λόγω της γεωγραφικής μας θέσης στις παρυφές της Ευρώπης, ίσως επειδή εμείς οι Σουηδοί αισθανόμασταν 

ιστορικά ουδέτεροι και ανεξάρτητοι, δεν ήταν ποτέ βέβαιο ότι η χώρα μας θα προσχωρούσε μια μέρα στην Ένωση. 

Ωστόσο, όταν στις αρχές της δεκαετίας του '90 ως νέα και πολιτικά ενεργή φοιτήτρια συμμετείχα στην εκστρατεία 

για την προσχώρηση της Σουηδίας στην ΕΕ, το έκανα όχι μόνο γιατί ήμουν πεπεισμένη για τα οικονομικά οφέλη 

που θα έφερνε η ένταξή μας, αλλά και γιατί ήξερα ότι η Σουηδία είχε τη θέση της στο ευρωπαϊκό εγχείρημα. Η 

ΕΕ, με θεμέλια τη διαφάνεια, την ελευθερία και την ανθρώπινη αξιοπρέπεια, εξέφραζε τις προσδοκίες της γενιάς 

μου και το μέλλον που επιθυμούσαμε για τα παιδιά μας.  

 

Θυμάμαι ακόμη έντονα τα χρόνια εκείνα: τις συζητήσεις στο σπίτι, τον διάλογο στα σχολεία, και τις συναντήσεις 

με πολίτες στα δημαρχεία και τις πλατείες σε όλη τη χώρα. Πάνω από όλα θυμάμαι την απέραντη περηφάνεια που 

ένιωσα όταν τελικά η Σουηδία έγινε μέλος της ευρωπαϊκής οικογένειας. Η δυνατότητα που μου δίνεται να 

συνεχίσω να συμβάλλω στην οικοδόμηση του κοινού ευρωπαϊκού μας μέλλοντος ως μέλος της Ευρωπαϊκής 

Επιτροπής αποτελεί για μένα υπέρτατη τιμή.  

 

Ως περήφανη μητέρα και γιαγιά που είμαι πλέον, με προβληματίζει ολοένα και περισσότερο ποια Ένωση θα 

κληροδοτήσουμε στις επόμενες γενιές. Τα διακυβεύματα για την ασφάλεια, την ποιότητα της ζωής μας και τη 

φύση από την οποία εξαρτώμαστε για την ευημερία μας είναι πολλά. Είμαι όμως πεπεισμένη ότι συλλογικά 

διαθέτουμε το σθένος να υπερνικήσουμε τις δυσκολίες εάν ενώσουμε τις δυνάμεις μας.  

 

Ως υπουργός Ευρωπαϊκών Υποθέσεων κατά τη σουηδική προεδρία του Συμβουλίου το 2023, είχα την αποστολή 

να προωθήσω μια πιο πράσινη, πιο ασφαλή και πιο ευημερούσα Ευρώπη. Από τη συμβολή μου στην πλοήγηση 

της Ένωσης μέσα από υφάλους πρωτοφανούς αβεβαιότητας δεν έλειψαν οι δυσκολίες ούτε όμως και οι στιγμές 

ικανοποίησης, και αισθάνομαι υπερήφανη που εργάστηκα για να διατηρήσουμε τη στήριξή μας στην Ουκρανία, 

για να στρέψουμε την προσοχή μας στην ανταγωνιστικότητα και για να επιτευχθεί συμφωνία για σημαντικά μέρη 

της δέσμης μέτρων προσαρμογής στον στόχο του 55 %.  
 

Πριν από λίγες εβδομάδες ως ορισθείσα επίτροπος μου ανατέθηκε από την πρόεδρο von der Leyen ένα 

χαρτοφυλάκιο που αγγίζει τη ζωή όλων των Ευρωπαίων. Όπως τόνισε η πρόεδρος στην επιστολή ανάθεσης 

καθηκόντων μου, «το κλίμα και η προστασία της φύσης είναι ζωτικά για την ευημερία και την υγεία.» Εάν εγκριθεί 

ο διορισμός μου, θα συμβάλω στην εφαρμογή των πολιτικών κατευθύνσεων της Επιτροπής ως επίτροπος 

Περιβάλλοντος, Ανθεκτικότητας των Υδάτων και Ανταγωνιστικής Κυκλικής Οικονομίας, καθώς και ως ενεργό, 
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συνεργάσιμο και δραστήριο μέλος του Σώματος των Επιτρόπων. Ελάχιστοι τομείς πολιτικής διαπερνούν το 

κεκτημένο της Ένωσης όσο οι προαναφερθέντες. Συνεπώς, η διατήρηση στενής συνεργασίας με τα υπόλοιπα μέλη 

του Σώματος θα έχει καίρια σημασία, συνεργασία που ευελπιστώ αλλά και γνωρίζω ότι με διακρίνει σε όλη μου 

την πολιτική σταδιοδρομία.  

 

Ως επίτροπος θα δώσω ιδιαίτερη έμφαση στην ενημέρωση των πολιτών σχετικά με την Ευρώπη στο πεδίο, τόσο 

εντός όσο και εκτός των καθηκόντων του χαρτοφυλακίου μου. Ανυπομονώ λοιπόν να επισκεφθώ όλα τα κράτη 

μέλη και πολλές περιφέρειες και να συνεργαστώ ενεργά με τους διεθνείς εταίρους μας, ιδίως στο πλαίσιο του 

παγκόσμιου πλαισίου για τη βιοποικιλότητα Κουνμίνγκ-Μόντρεαλ και της παγκόσμιας συνθήκης για τα πλαστικά. 

Σύμφωνα με τον στόχο της Επιτροπής για την ενίσχυση του γεωπολιτικού ρόλου της Ευρώπης, στόχος μου θα 

είναι επίσης η ΕΕ να παίξει ηγετικό ρόλο στην παγκόσμια περιβαλλοντική διακυβέρνηση, ιδίως όσον αφορά την 

προστασία της βιοποικιλότητας, την ανθεκτικότητα των υδάτων και τις πολιτικές για την κυκλική οικονομία, 

συμβάλλοντας τόσο στην παγκόσμια ανταγωνιστικότητα όσο και στην περιβαλλοντική βιωσιμότητά μας. 

 

Ως επίτροπος θα συνεχίσω επίσης το σημαντικό μας έργο για την ισότητα των φύλων και τη συμμετοχή των νέων, 

τομείς στους οποίους το Κοινοβούλιο έχει αναλάβει ηγετικό ρόλο. Όπως τόνισαν το Πρόγραμμα του ΟΗΕ για το 

Περιβάλλον και το Παγκόσμιο φόρουμ του ΟΟΣΑ για το Περιβάλλον, οι περιβαλλοντικές αλλαγές έχουν 

αντίκτυπο ανάλογα με το φύλο. Γι’ αυτό, σύμφωνα με τις απαιτήσεις του 8ου προγράμματος δράσης για το 

περιβάλλον, θα μεριμνήσω για την ενσωμάτωση της διάστασης του φύλου σε όλες τις περιβαλλοντικές πολιτικές, 

σε συνεργασία με τον/την επίτροπο Ισότητας και άλλους συντελεστές, όπως ο συντονιστής της ΓΔ Περιβάλλοντος 

για θέματα ισότητας και η ειδική ομάδα της Επιτροπής για την ισότητα. Θα φροντίσω ώστε οι σχετικές επιπτώσεις 

ανά φύλο να αναλύονται στις εκτιμήσεις επιπτώσεων και θα συνεργαστώ με τα ενδιαφερόμενα μέρη σχετικά με 

τα θέματα αυτά. Στο πλαίσιο αυτό θα πρέπει να συνεκτιμάται ο κοινωνικός αντίκτυπος των περιβαλλοντικών 

πολιτικών στις γυναίκες, ιδίως στις ευάλωτες κοινότητες, και να διασφαλίζεται ότι η μετάβασή μας προς τη 

βιωσιμότητα δεν εντείνει τις υφιστάμενες ανισότητες. 

 

Η μόνιμη υποβάθμιση της ποιότητας του περιβάλλοντος και της βιοποικιλότητας θα επηρεάσει τις νεότερες γενιές. 

Και οι νέοι έχουν τις δικές τους —ενίοτε διιστάμενες— απόψεις σχετικά με την ορθή προσέγγιση των πολιτικών 

για το περιβάλλον, την ανθεκτικότητα των υδάτων και την κυκλική οικονομία. Προσβλέπω λοιπόν στον πρώτο 

ετήσιο διάλογο πολιτικής με τη νεολαία, τον οποίο προσδοκώ να ολοκληρώσω μέσα στις πρώτες 100 ημέρες της 

θητείας μου. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου ως επιτρόπου, θα φροντίσω ιδιαιτέρως να συναντήσω εκπροσώπους 

των νέων σε ολόκληρη την ΕΕ και διεθνώς, μεταξύ άλλων νέους από περιβαλλοντικές οργανώσεις και νέους 

γεωργούς. Οι διαβουλεύσεις αυτές θα με βοηθήσουν να κατανοήσω την οπτική της νεολαίας κατά τη χάραξη των 

πολιτικών υπό την ευθύνη μου και κατά την εκπροσώπηση της ΕΕ σε παγκόσμιο επίπεδο.  

 

Ως ορισθείσα επίτροπος ζητώ την εμπιστοσύνη σας και δεσμεύομαι να τηρώ τα υψηλότερα δεοντολογικά 

πρότυπα, να ενεργώ πάντα σύμφωνα με τις Συνθήκες και να ακολουθώ τον κώδικα δεοντολογίας για τα μέλη της 

Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Κατά τη διάρκεια της σουηδικής Προεδρίας του Συμβουλίου, κατέβαλα τη μέγιστη 

δυνατή προσπάθεια να ενεργώ ως έντιμη διαμεσολαβήτρια και να βρίσκω κοινό έδαφος μεταξύ των κρατών 

μελών. Ως επίτροπος δεν θα λαμβάνω οδηγίες από καμία κυβέρνηση ή άλλη οντότητα και γνώμονας των 

ενεργειών μου θα είναι πάντοτε το ευρωπαϊκό συμφέρον. Σε περίπτωση που ανακύψει κάποιο θέμα το οποίο 

συνιστά σύγκρουση συμφερόντων κατά την άσκηση των καθηκόντων μου, θα ενημερώσω αμέσως την πρόεδρο. 

Αναλαμβάνω τις δεσμεύσεις αυτές με τη δέουσα σοβαρότητα: ως δικηγόρος, πρώην μέλος του σουηδικού 

δικηγορικού συλλόγου, έμπειρο μέλος του Κοινοβουλίου και υπουργός έχω αφιερώσει τη ζωή μου στην υπηρεσία 

των άλλων, ορμώμενη από τις αρχές της ακεραιότητας, της ανεξαρτησίας και της αμεροληψίας.  

 

 

2. Διαχείριση του χαρτοφυλακίου και συνεργασία με το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο  

Μπορείτε να δεσμευθείτε ότι θα ενημερώνετε με τον δέοντα τρόπο το Κοινοβούλιο σχετικά με τις ενέργειές σας και 

τις ενέργειες των υπηρεσιών σας; Από ποια άποψη θεωρείτε ότι είστε υπόλογη στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο; 

Ποιες συγκεκριμένες δεσμεύσεις είστε διατεθειμένη να αναλάβετε όσον αφορά τη σύμπραξη με το Κοινοβούλιο και 

την παρουσία σας σε αυτό, τόσο στις επιτροπές όσο και στην Ολομέλεια, τη διαφάνεια, τη συνεργασία και την 

ανάληψη ουσιαστικών δράσεων σε συνέχεια των θέσεων του Κοινοβουλίου και των αιτημάτων του για νομοθετικές 

πρωτοβουλίες; Σε σχέση με προγραμματισμένες πρωτοβουλίες ή εν εξελίξει διαδικασίες, είστε διατεθειμένη να 

παρέχετε στο Κοινοβούλιο έγκαιρη ενημέρωση και τεκμηρίωση επί ίσοις όροις με το Συμβούλιο; 



 – 3 –   

H δύναμη της Ένωσής μας από την ίδρυσή της βασίζεται στη συνεργασία. Χωρίς την ύπαρξη συνεργασίας πέρα 

από τα όρια των εθνικών συνόρων, των περιφερειών και των πολιτικών πεποιθήσεων, το ευρωπαϊκό εγχείρημα 

δεν θα μπορούσε ποτέ να στεφθεί με επιτυχία. Η αρχή της συνεργασίας κατοχυρώνεται επίσης στη σχέση των 

θεσμικών μας οργάνων. Την αρχή αυτή υπόσχομαι να τιμώ.  

 

Με μακρόχρονη κοινοβουλευτική θητεία, ως πρώην υπουργός Ευρωπαϊκών Υποθέσεων και τώρα ως επίδοξη 

επίτροπος, έχω πλήρη επίγνωση της σημασίας που έχει να συνεργάζομαι με τους πολίτες τα συμφέροντα των 

οποίων επιθυμώ να υπηρετώ. Ως μέλος του Σώματος των επιτρόπων και τηρώντας τις διαδικασίες που ορίζονται 

στη Συνθήκη, θεωρώ τον εαυτό μου υπόλογη στα άμεσα εκλεγμένα μέλη του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Έτσι 

εργαζόμουν ως μέλος της κυβέρνησης της χώρας μου και έτσι θα εργαστώ και ως επίτροπος. 

 

Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο έχει επανειλημμένα αναλάβει ηγετικό ρόλο για τη βιώσιμη μετάβαση της Ευρώπης. 

Έχετε ζητήσει σαφή δράση και αποτελέσματα, ενώ παράλληλα να δίνεται η δυνατότητα σε πολίτες να εκφράσουν 

την ανησυχία ότι οι πολιτικές μας είναι ενίοτε υπερβολικά περίπλοκες. Κατά τη διάρκεια της θητείας μου ως 

υπουργού Ευρωπαϊκών Υποθέσεων κατά τη σουηδική Προεδρία του Συμβουλίου συμμετείχα σε περίπου πενήντα 

συζητήσεις της ολομέλειας. Αποκόμισα έτσι πολύτιμες γνώσεις σχετικά με τις προσδοκίες και τις ανησυχίες του 

Κοινοβουλίου, κάτι που με βοήθησε να χτίσω γέφυρες μεταξύ των συννομοθετών. Πρέπει να χαράξουμε την 

πολιτική για τη βιώσιμη και δίκαιη μετάβαση σε συνεργασία με το Κοινοβούλιο, έτσι ώστε να διασφαλίσουμε την 

ευρύτερη δυνατή δημοκρατική στήριξη και τα αποδοτικότερα αποτελέσματα πολιτικής. 

 

Δεσμεύομαι να συνεχίσω αυτές τις συζητήσεις, εάν εγκριθεί ο διορισμός μου ως επιτρόπου, και να εργαστώ για 

την εδραίωση της ειδικής σχέσης μεταξύ του Κοινοβουλίου και της Επιτροπής σύμφωνα με τις δεσμεύσεις που 

επιβεβαίωσε η πρόεδρος στις πολιτικές κατευθύνσεις της, τη συμφωνία-πλαίσιο του 2010 και τη διοργανική 

συμφωνία του 2016 για τη βελτίωση του νομοθετικού έργου. Ως επίτροπος θα μεριμνήσω ώστε όλες οι σχέσεις 

μεταξύ του Κοινοβουλίου, εμού και του ιδιαίτερου γραφείου μου να βασίζονται σε ανοιχτό πνεύμα, στη διαφάνεια, 

την αμοιβαία εμπιστοσύνη και την τακτική ανταλλαγή πληροφοριών, μεταξύ άλλων μέσω της προσωπικής 

συμμετοχής μου σε ακροάσεις επιτροπών, συζητήσεις στην ολομέλεια και διεθνείς διαπραγματεύσεις.  

 

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου ως επιτρόπου, θα δώσω ενεργή συνέχεια στη δέσμευση που ανέλαβε η πρόεδρος να 

δώσει στο Κοινοβούλιο ισχυρότερο ρόλο στην ανάληψη νομοθετικών πρωτοβουλιών και στη διαμόρφωση της 

νομοθεσίας. Θα χαρώ να συζητήσω τα ψηφίσματα που θα εγκρίνει το Κοινοβούλιο βάσει του άρθρου 225 εντός 

του πεδίου του χαρτοφυλακίου μου στο πλαίσιο ειδικού διαρθρωμένου διαλόγου με την αρμόδια επιτροπή και θα 

αναλάβω ενεργό ρόλο στις διαβουλεύσεις της Επιτροπής που θα ακολουθήσουν τα εν λόγω ψηφίσματα. Για να 

μπορέσει το Κοινοβούλιο να ασκεί αποτελεσματικά τη δημοκρατική εποπτεία του, δεσμεύομαι να παρέχω τις 

απαραίτητες πληροφορίες σχετικά με τις προγραμματισμένες πρωτοβουλίες και τις εν εξελίξει νομοθετικές 

διαδικασίες σαφώς και εγκαίρως και επί ίσοις όροις με το Συμβούλιο. Οι δεσμεύσεις αυτές εκτείνονται επίσης 

στην ταχεία και σαφή παρακολούθηση των θέσεων και των αιτημάτων του Κοινοβουλίου για την ανάληψη 

νομοθετικών πρωτοβουλιών. Και φυσικά, με βάση τη διοργανική συμφωνία για τη βελτίωση του νομοθετικού 

έργου, θα μεριμνήσω ώστε το Κοινοβούλιο να είναι πλήρως ενημερωμένο σχετικά με τις δυνητικές κοινωνικές, 

περιβαλλοντικές και οικονομικές επιπτώσεις της προτεινόμενης νομοθεσίας.  

 

Ερωτήσεις από την Επιτροπή Περιβάλλοντος, Δημόσιας Υγείας και Ασφάλειας των Τροφίμων 

3. Ποια συγκεκριμένα μέτρα θα λάβετε στο πλαίσιο της ευρωπαϊκής στρατηγικής για την ανθεκτικότητα των υδάτων 

στους τομείς της αποδοτικής χρήσης των υδάτων, της λειψυδρίας, της ρύπανσης και των κινδύνων που σχετίζονται 

με τα ύδατα; Πώς θα συνεκτιμήσετε τις ιδιαιτερότητες των επιμέρους κρατών μελών —συμπεριλαμβανομένων 

εκείνων της γεωργίας— και την εξαιρετικά σημαντική σχέση μεταξύ των υδάτων και των υγιών οικοσυστημάτων, 

παράλληλα με τις διαθέσιμες τεχνολογίες; Ποια μέτρα προτίθεστε να λάβετε για την επίτευξη και τη διατήρηση 

προτύπων υψηλής ποιότητας για τα ύδατα, μεταξύ άλλων μέσω της επιβολής του υφιστάμενου νομικού πλαισίου; 

Το νερό αποτελεί παγκόσμιο ζήτημα για το οποίο η ΕΕ πρέπει να συνεχίσει να διαδραματίζει ηγετικό ρόλο. Η 

βιώσιμη διαχείριση των υδάτων, η ανθεκτικότητα των υδάτων και η λειψυδρία αποτελούν βασικές προκλήσεις 

για το μέλλον της ΕΕ και των κρατών μελών της. Το νερό στηρίζει τους ανθρώπους, τις επιχειρήσεις, τη γεωργία, 

τις υποδομές, την ενέργεια, την εσωτερική ναυσιπλοΐα και ολόκληρα οικοσυστήματα καθώς και τις υπηρεσίες 

οικοσυστήματος που παρέχουν. Ωστόσο, πολλά μέρη της Ευρώπης αντιμετωπίζουν προβλήματα όσον αφορά το 

νερό λόγω της κλιματικής αλλαγής, της διαρθρωτικής κακής διαχείρισης, της μη βιώσιμης χρήσης της γης, των 

υδρομορφολογικών αλλαγών και της ρύπανσης. 
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Οι περιφέρειες και οι πόλεις της Ευρώπης βιώνουν ολοένα και περισσότερο φονικούς καύσωνες, λειψυδρία και 

στιγμιαίες πλημμύρες. Η διασφάλιση ενός καθαρού, αποδοτικού και κυκλικού συστήματος διαχείρισης των 

υδάτων είναι ζωτικής σημασίας για τους πολίτες και για τη βιώσιμη ευημερία και ανταγωνιστικότητα της ΕΕ σε 

όλους τους τομείς της οικονομίας (βλ. επίσης ερώτηση 8). Η διασφάλιση της πρόσβασης σε καθαρό νερό για 

όλους πρέπει να αποτελεί βασικό τμήμα του θεματολογίου για τη «δίκαιη μετάβαση». 

Ως εκ τούτου, ο γενικός στόχος της ευρωπαϊκής στρατηγικής για την ανθεκτικότητα των υδάτων θα είναι η 

διατήρηση της ποιότητας και της ποσότητας των υδάτων στην ΕΕ και πέραν αυτής, η ενίσχυση του 

ανταγωνιστικού καινοτόμου πλεονεκτήματος της βιομηχανίας υδάτων μας και η αντιμετώπιση των βαθύτερων 

αιτίων των προκλήσεων στον τομέα των υδάτων, συμπεριλαμβανομένης της ρύπανσης, της λειψυδρίας και των 

επιπτώσεων της κλιματικής αλλαγής. Η στρατηγική θα είναι συμπληρωματική προς το νέο ευρωπαϊκό σχέδιο 

προσαρμογής στην κλιματική αλλαγή, τον ευρωπαϊκό μηχανισμό πολιτικής άμυνας και το ευρωπαϊκό σύμφωνο 

για τους ωκεανούς. Θα συνεργαστώ στενά με τον/την επίτροπο Κλίματος, Μηδενικού Ισοζυγίου Εκπομπών και 

Καθαρής Ανάπτυξης, τον/την επίτροπο Ετοιμότητας και Διαχείρισης Κρίσεων και τον/την επίτροπο Αλιείας και 

Ωκεανών, για να εξασφαλίσω μια συνεκτική προσέγγιση σε όλες τις πρωτοβουλίες μας που σχετίζονται με το 

νερό. Η εταιρική σχέση και η αλληλεγγύη θα αποτελέσουν βασικές έννοιες στο πλαίσιο αυτό. 

Μια ολοκληρωμένη προσέγγιση «από την πηγή στη θάλασσα» είναι απαραίτητη για την ενσωμάτωση της 

διαχείρισης των γλυκών υδάτων καθ’ όλη τη διάρκεια του κύκλου του νερού. Σε συνεργασία με τον/την επίτροπο 

Αλιείας και Ωκεανών, δεσμεύομαι να διασφαλίσω τη βιώσιμη διαχείριση των θαλάσσιων και παράκτιων 

οικοσυστημάτων μας, δημιουργώντας με αυτόν τον τρόπο μια ισχυρή βάση για μια ακμάζουσα γαλάζια οικονομία. 

Η προσέγγισή μου θα περιλαμβάνει τρία βασικά συγκεκριμένα στοιχεία, εστιάζοντας στην αυστηρή εφαρμογή 

της ισχύουσας νομοθεσίας, σε σημαντικές επενδύσεις σε υποδομές ύδρευσης και σχετικές τεχνολογίες καθαρής 

βιομηχανίας, καθώς και στην απλούστευση της νομοθεσίας, όπου κρίνεται σκόπιμο. Εάν επιβεβαιωθεί ο διορισμός 

μου ως επιτρόπου, θα δώσω προτεραιότητα στην εφαρμογή των βασικών οδηγιών, σε διάλογο με τα σχετικά 

ενδιαφερόμενα μέρη, και θα παράσχω εξατομικευμένη στήριξη στα κράτη μέλη για την αντιμετώπιση ειδικών 

αναγκών, μεταξύ άλλων και στις περιφέρειες. Είμαι προσηλωμένη στον διάλογο αυτό, αλλά δεν θα διστάσω να 

λάβω μέτρα επιβολής σε περίπτωση διαρθρωτικής μη συμμόρφωσης. Όσον αφορά τις χρηματοδοτικές ανάγκες, 

σκοπεύω να συνεργαστώ με την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και άλλα χρηματοπιστωτικά ιδρύματα και 

ενδιαφερόμενα μέρη για την ανάπτυξη νέων χρηματοδοτικών λύσεων και την ενίσχυση των επενδύσεων τόσο σε 

παραδοσιακές λύσεις όσο και σε λύσεις υποδομών που βασίζονται στη φύση.   

Έχοντας επίγνωση των περιφερειακών μας διαφορών και των προκλήσεων, θα αναπτύξω μια ευρωπαϊκή 

στρατηγική για την ανθεκτικότητα των υδάτων, η οποία θα υποστηρίζει μια συνεκτική προσέγγιση της διαχείρισης 

των υδάτων, προσαρμοσμένη στις ειδικές συνθήκες κάθε κράτους μέλους. Σε ολόκληρη την ΕΕ, αντιμετωπίζουμε 

πολλά διαφορετικά ζητήματα που σχετίζονται με τα ύδατα, συμπεριλαμβανομένης της λειψυδρίας λόγω 

παρατεταμένων περιόδων ξηρασίας, καταστροφικών πλημμυρικών φαινομένων και της υποβάθμισης των 

υδάτινων οικοσυστημάτων τόσο σε γλυκά όσο και σε θαλάσσια περιβάλλοντα. Όλα αυτά έχουν μεγάλο κόστος 

για τους πολίτες και τις επιχειρήσεις μας. Παρότι οι προκλήσεις αυτές είναι κοινές σε ολόκληρη την Ένωση, η 

συχνότητα και η σοβαρότητά τους ποικίλλουν. Σε συνεργασία με τον/την εκτελεστικό/εκτελεστική αντιπρόεδρο 

για τη συνοχή και τις μεταρρυθμίσεις, θα προσπαθήσω να κινητοποιήσω επενδύσεις και να στηρίξω 

μεταρρυθμίσεις για την αντιμετώπιση αυτών των προκλήσεων που σχετίζονται με το νερό. Στόχος μας πρέπει να 

είναι η διατήρηση της κοινωνικής και εδαφικής συνοχής και η αύξηση της ανθεκτικότητας των αγροτικών και 

αστικών κοινοτήτων σε ολόκληρη την ΕΕ.  

Κατανοώ πλήρως τις ειδικές προκλήσεις για τον γεωργικό τομέα, ο οποίος επηρεάζεται σε μεγάλο βαθμό από τη 

λειψυδρία και το πλεόνασμα, καθώς και από την υποβάθμιση της ποιότητας των υδάτων. Πιστεύω ότι είναι 

επιτακτική ανάγκη να ληφθούν ειδικά μέτρα για τη στήριξη των ανθεκτικών στα ύδατα γεωργικών πρακτικών και 

την αντιμετώπιση των αρνητικών επιπτώσεων των θρεπτικών ουσιών (συμπεριλαμβανομένων των νιτρικών) και 

των φυτοφαρμάκων στην ποιότητα των υδάτων. Σε συνεργασία με τον/την επίτροπο Γεωργίας και Τροφίμων, θα 

επιδιώξω να ενσωματώσω την ανθεκτικότητα των υδάτων στο νέο όραμα για τη γεωργία και τα τρόφιμα.  

Στη στρατηγική για την ανθεκτικότητα των υδάτων, θέλω επίσης να προωθήσω την ανάπτυξη και τη χρήση νέων 

τεχνολογιών διευκολύνοντας την πρόσβαση σε χρηματοδότηση και προωθώντας την αποδοτική χρήση του νερού, 

μεταξύ άλλων μέσω της επαναχρησιμοποίησης. Στο πλαίσιο αυτό θα αξιοποιηθεί η υφιστάμενη καινοτόμος 

πρωτοπορία και εμπειρογνωμοσύνη του τομέα των υδάτων της ΕΕ όσον αφορά τις υποδομές ύδρευσης, την 

αποδοτικότητα των υδάτων, την ψηφιοποίηση και την τεχνητή νοημοσύνη (ΤΝ).  
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Δεσμεύομαι να προωθήσω την παγκόσμια ανθεκτικότητα των υδάτων και, εάν επιβεβαιωθεί ο διορισμός μου ως 

επιτρόπου, θα συμμετάσχω σε διάλογο και εταιρικές σχέσεις με τρίτες χώρες, ιδίως με τον Ειδικό Απεσταλμένο 

των Ηνωμένων Εθνών για τα Ύδατα, στο πλαίσιο της προετοιμασίας της διάσκεψης των Ηνωμένων Εθνών για τα 

ύδατα του 2026. Βασική προτεραιότητα θα είναι η διασφάλιση της πρόσβασης σε ασφαλές νερό και αποχέτευση 

και η προώθηση της διασυνοριακής συνεργασίας στον τομέα των υδάτων. Η στήριξη της πολυμερούς δράσης για 

το νερό μέσω πλατφορμών όπως η σύμβαση της ΟΕΕ/ΗΕ ή η σύμβαση των Ηνωμένων Εθνών για την 

καταπολέμηση της απερήμωσης θα συμβάλει στην παγκόσμια ειρήνη και σταθερότητα. 

 

4. Ποια συγκεκριμένα μέτρα προτίθεστε να παρουσιάσετε στο πλαίσιο της πράξης για την κυκλική οικονομία για τη 

δημιουργία ζήτησης δευτερογενών πρώτων υλών στην αγορά και τη θέσπιση ενιαίας αγοράς αποβλήτων; Εκτός από 

την αναγκαία εφαρμογή της ισχύουσας νομοθεσίας, θα προχωρήσει η εν λόγω πράξη πέρα από την αναθεώρηση του 

ισχύοντος πλαισίου για τα απόβλητα και τα βιώσιμα προϊόντα; Ποιες είναι οι αναμενόμενες επιπτώσεις στο 

περιβαλλοντικό αποτύπωμα της Ένωσης, στη χρήση των πόρων και στην ανταγωνιστικότητα της ΕΕ; Ποιες 

συγκεκριμένες τομεακές δράσεις —όπως για τις κρίσιμες πρώτες ύλες και τα κλωστοϋφαντουργικά προϊόντα— 

σκοπεύετε να αναλάβετε, μεταξύ άλλων όσον αφορά τις εισαγωγές από τρίτες χώρες;  

Στόχος της κυκλικής μετάβασης είναι η μετάβαση από μια γραμμική προσέγγιση σε μια προσέγγιση κύκλου ζωής 

για τα προϊόντα και τα υλικά. Αυτό είναι ζωτικής σημασίας για την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας και των 

οικονομικών επιδόσεων, με παράλληλη μείωση του περιβαλλοντικού αποτυπώματος και της εξάρτησης από 

πρωτογενείς πόρους. Οι κυκλικές προσεγγίσεις θα βελτιστοποιήσουν την παραγωγικότητα των πόρων και τη 

χρήση δευτερογενών υλικών και θα αποτελέσουν αναπόσπαστο μέρος της καθαρής βιομηχανικής συμφωνίας. 

Η εξόρυξη και η επεξεργασία των πόρων αντιπροσωπεύουν πάνω από το ήμισυ των παγκόσμιων εκπομπών αερίων 

του θερμοκηπίου, ευθύνονται για ένα σημαντικό τμήμα των επιπτώσεων στην υγεία και για το μεγαλύτερο μέρος 

της απώλειας βιοποικιλότητας όσον αφορά την αλλαγή χρήσης γης. Οι πόροι αντιπροσωπεύουν το μεγαλύτερο 

κόστος των εισροών για την ευρωπαϊκή μεταποιητική βιομηχανία, καθιστώντας τη συνετή και ορθολογική χρήση 

των πόρων ζωτικής σημασίας για την ανταγωνιστικότητα. Οι βιομηχανίες της ΕΕ εξαρτώνται από κρίσιμες πρώτες 

ύλες στρατηγικής σημασίας, ενώ τα κυκλικά συστήματα έχουν σχεδιαστεί για να διατηρούν τους πόρους σε χρήση 

για όσο το δυνατόν μεγαλύτερο χρονικό διάστημα, περιορίζοντας έτσι τα απόβλητα και μειώνοντας τις εξωτερικές 

εξαρτήσεις που απειλούν την ανοικτή στρατηγική αυτονομία μας.  

Κατά την τελευταία θητεία ήταν σημαντικό το έργο που πραγματοποιήθηκε για την εισαγωγή νέων πρωτοβουλιών 

και την επανεξέταση βασικών νομοθετικών πράξεων.  

Ταυτόχρονα, η ενιαία αγορά για την κυκλική οικονομία δεν έχει γίνει ακόμη πραγματικότητα. 

Οι κύριες προκλήσεις για τη μετάβαση της ΕΕ σε μια κυκλική οικονομία είναι η σχετικά χαμηλή ζήτηση 

δευτερογενών πρώτων υλών, κυκλικών προϊόντων και υπηρεσιών, σε συνδυασμό με μια αναποτελεσματική ενιαία 

αγορά αποβλήτων. Αυτό επισημάνθηκε στις εκθέσεις Letta και Draghi. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου ως 

επιτρόπου, αυτοί είναι ορισμένοι από τους τομείς στους οποίους θα ήθελα να επικεντρωθώ.  

Για την υλοποίηση μιας ανταγωνιστικής κυκλικής οικονομίας και τη μεγιστοποίηση των οφελών της ενιαίας 

αγοράς, είναι ζωτικής σημασίας να διορθωθούν οι ανεπάρκειες της αγοράς (βλ. επίσης ερώτηση 9). Οι 

δευτερογενείς πρώτες ύλες είναι συχνά ακριβότερες από τις παρθένες ύλες, οι τιμές των οποίων συνήθως δεν 

λαμβάνουν υπόψη τις περιβαλλοντικές επιπτώσεις της εξόρυξης και της επεξεργασίας τους. Πριν από την υποβολή 

της πράξης για την κυκλική οικονομία, θα αξιολογήσω διεξοδικά αυτές τις προκλήσεις και θα διερευνήσω πιθανές 

λύσεις μέσω εκτεταμένου διαλόγου με τα ενδιαφερόμενα μέρη, τις εθνικές αρχές και την επιχειρηματική 

κοινότητα, πάντα με γνώμονα την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας και τον εξορθολογισμό των διαδικασιών. 

Αυτό θα περιλαμβάνει στρατηγικές για την αύξηση της χρήσης δευτερογενών πρώτων υλών, μειώνοντας έτσι το 

περιβαλλοντικό αποτύπωμα, ιδίως όσον αφορά το καταναλωτικό αποτύπωμα και το αποτύπωμα των υλικών, 

υποστηρίζοντας το ανταγωνιστικό πλεονέκτημα της βιομηχανίας μας.  

 Βλέπω δυνατότητες σε τρία δομικά στοιχεία:  

• Πρακτική εφαρμογή της συνολικής νομοθεσίας που ενέκρινε το Κοινοβούλιο και το Συμβούλιο κατά την 

τελευταία θητεία. Αυτό περιλαμβάνει την παρακολούθηση, την έγκαιρη προειδοποίηση και την τεχνική 

βοήθεια, καθώς και τη διερεύνηση χρηματοδοτικών λύσεων. 
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• Αξιοποίηση της ενιαίας αγοράς, η οποία συνεπάγεται μεγαλύτερη εναρμόνιση και αποτελεσματικότερες 

προσεγγίσεις σε θέματα όπως η διευρυμένη ευθύνη του παραγωγού και τα κριτήρια για τον τερματισμό των 

αποβλήτων, καθώς και εξορθολογισμό και απλούστευση.  

• Ενίσχυση των οικονομικών παραμέτρων της κυκλικής μετάβασης και προώθηση κυκλικών προϊόντων και 

επιχειρηματικών μοντέλων, μεταξύ άλλων στην ταχέως αναπτυσσόμενη ροή ηλεκτρονικών αποβλήτων, η 

οποία είναι πλούσια σε κρίσιμα και άλλα πολύτιμα υλικά.  

Πρέπει επίσης να θυμόμαστε ότι η ΕΕ δραστηριοποιείται στις παγκόσμιες αγορές και ότι οι πολιτικές μας έχουν 

επιπτώσεις πέρα από τα σύνορά μας. Ως εκ τούτου, εάν επιβεβαιωθεί ο διορισμός μου, θα συνεργαστώ με τους 

συναδέλφους μου επιτρόπους για την εξωτερική διάσταση της κυκλικότητας. Θέλω να συνεργαστώ για να 

εξασφαλίσω ισότιμους όρους ανταγωνισμού, μεταξύ άλλων μέσω της εποπτείας της αγοράς. Πρέπει επίσης να 

διαφοροποιήσουμε τις εισαγωγές κρίσιμων πρώτων υλών και να προωθήσουμε την κυκλικότητα μέσω των 

συμπράξεων για καθαρό εμπόριο και επενδύσεις, προκειμένου να προωθήσουμε μακροπρόθεσμες, αμοιβαία 

επωφελείς σχέσεις. 

Για να προσδιοριστούν τα πλέον αποτελεσματικά και κατάλληλα μέσα της πράξης για την κυκλική οικονομία, 

θέλω να συμμετάσχω σε εκτεταμένες διαβουλεύσεις και να διενεργήσω ολοκληρωμένες εκτιμήσεις επιπτώσεων, 

εξετάζοντας προσεκτικά τη διάρθρωση του ισχύοντος κεκτημένου, τις πιθανές δημοσιονομικές επιπτώσεις και τον 

διοικητικό φόρτο. Ενώ τυχόν πιθανές δράσεις πρέπει να είναι στοχευμένες, σκοπεύω να προχωρήσω πέρα από 

την αναθεώρηση του ισχύοντος πλαισίου, όπου αυτό κρίνεται σκόπιμο. Παραδείγματα μέσων που θα μπορούσαν 

να διαδραματίσουν σημαντικό ρόλο είναι η περαιτέρω εναρμόνιση, μέτρα που στοχεύουν ειδικά στην αυξανόμενη 

ροή ηλεκτρονικών αποβλήτων, μέτρα για την προώθηση νέων αγορών μέσω στόχων ανακυκλωμένου 

περιεχομένου, οικονομικά κίνητρα και αναθεώρηση των πολιτικών για τις δημόσιες συμβάσεις.  Αναγνωρίζοντας 

την ποικιλομορφία των υλικών και τις μοναδικές προκλήσεις όσον αφορά την προσφορά και τη ζήτηση, δεν θα 

ακολουθήσω μια προσέγγιση ενιαίας αντιμετώπισης. Αντ’ αυτού, θα συνεχίσω την εφαρμογή των στρατηγικών 

και της νομοθεσίας για τα πλαστικά, τις μπαταρίες, τις συσκευασίες και τα κλωστοϋφαντουργικά προϊόντα, 

προσαρμόζοντας τις προσπάθειές μας για την αντιμετώπιση των ιδιαιτεροτήτων κάθε τομέα. 

Επιπλέον, όπως αναφέρεται στην επιστολή ανάθεσης καθηκόντων μου, εάν εγκριθεί ο διορισμός μου ως 

επιτρόπου, σκοπεύω να παρουσιάσω μια νέα στρατηγική για τη βιοοικονομία με σκοπό την ενθάρρυνση της 

καινοτομίας, την κλιμάκωση της παραγωγής βιοϋλικών με βιώσιμο τρόπο και την αξιοποίηση των συνεργειών με 

την κυκλική οικονομία (βλ. επίσης ερώτηση 7). 

Θα αξιοποιήσω επίσης τις δυνατότητες του κανονισμού για τον οικολογικό σχεδιασμό για βιώσιμα προϊόντα για 

την κυκλική οικονομία, σε διαβούλευση με τα ενδιαφερόμενα μέρη, διασφαλίζοντας ότι οι απαιτήσεις 

οικολογικού σχεδιασμού είναι εξορθολογισμένες, λειτουργικές και αποτελεσματικές (βλ. επίσης ερώτηση 9).  

Συνολικά, στόχος μου είναι να εκπονήσω μια πράξη για την κυκλική οικονομία, η οποία θα θέτει το 

περιβαλλοντικό αποτύπωμα της Ένωσης σε σταθερή πτωτική πορεία, ενισχύοντας παράλληλα την 

ανταγωνιστικότητα της ΕΕ και προωθώντας την ανοικτή στρατηγική αυτονομία μας.  

 

5. Πώς θα εφαρμόσετε το σχέδιο δράσης μηδενικής ρύπανσης για να διασφαλίσετε τη δέουσα αντιμετώπιση όλων 

των τομεακών ζητημάτων, εφόσον χρειασθεί; Προβλέπετε τυχόν πρόσθετα μέτρα; Πότε θα υποβάλετε πρόταση 

αναθεώρησης του κανονισμού REACH, η οποία θα επιφέρει τόσο απλοποίηση όσο και καλύτερη προστασία της 

υγείας και του περιβάλλοντος αλλά και τη διασφάλιση μιας ανταγωνιστικής βιομηχανίας; Ποια είναι τα σχέδιά σας 

όσον αφορά τις PFAS για την ελαχιστοποίηση της έκθεσης του ανθρώπου και του περιβάλλοντος σε αυτές, 

διασφαλίζοντας ταυτόχρονα ένα σαφές και εφικτό πλαίσιο για τη βιομηχανία, λαμβάνοντας υπόψη τις βασικές 

χρήσεις;  

Το καθαρό νερό και ο καθαρός αέρας είναι βασικά δικαιώματα που ωφελούν όλους. Τα μέτρα στο πλαίσιο του 

σχεδίου δράσης για μηδενική ρύπανση του 2021 έχουν πλέον ολοκληρωθεί ή έχουν προχωρήσει ικανοποιητικά, 

συμπεριλαμβανομένης της αναθεωρημένης, ενισχυμένης και επικαιροποιημένης νομοθεσίας που συμβάλλει στην 

Ευρωπαϊκή Πράσινη Συμφωνία για την ποιότητα του αέρα, τους ρύπους των υδάτων, την επεξεργασία των 

αστικών λυμάτων, τις βιομηχανικές εκπομπές, τον υδράργυρο και την ταξινόμηση των επιβλαβών χημικών 

ουσιών. Σύμφωνα με τις πολιτικές κατευθυντήριες γραμμές της εκλεγείσας προέδρου, προτεραιότητα για τα 

επόμενα έτη θα είναι η εφαρμογή και η στήριξη των κρατών μελών —συμπεριλαμβανομένων των περιφερειών 
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και των δήμων— στην υλοποίηση αυτών των νέων μέτρων, προς όφελος τόσο των ανθρώπων, ιδίως των πλέον 

ευάλωτων, όσο και των επιχειρήσεων. 

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου ως επιτρόπου, θα παρουσιάσω μια ολοκληρωμένη επισκόπηση της προόδου προς 

την επίτευξη των στόχων μας για μηδενική ρύπανση για το 2030. Στα βασικά εναπομένοντα βήματα 

περιλαμβάνονται η ολοκλήρωση των εν εξελίξει αξιολογήσεων της νομοθεσίας για τα νιτρικά, το πλαίσιο 

θαλάσσιας στρατηγικής και τα ύδατα κολύμβησης, καθώς και ο έλεγχος καταλληλότητας της αρχής «ο ρυπαίνων 

πληρώνει». Η προγραμματισμένη στρατηγική για την ανθεκτικότητα των υδάτων θα είναι επίσης σημαντική στο 

πλαίσιο αυτό. 

Επιπλέον, οι πολιτικές κατευθυντήριες γραμμές της εκλεγείσας προέδρου ζητούν δέσμη μέτρων για τη χημική 

βιομηχανία στο πλαίσιο της καθαρής βιομηχανικής συμφωνίας. Η δέσμη αυτή θα πρέπει να ενισχύσει την επιβολή 

της νομοθεσίας για τα χημικά προϊόντα, προκειμένου να εξασφαλιστούν ισότιμοι όροι ανταγωνισμού, μεταξύ 

άλλων για τις διαδικτυακές πωλήσεις, με σκοπό τη διατήρηση και τη στήριξη της ανταγωνιστικής θέσης των 

βιώσιμων εταιρειών της ΕΕ σε παγκόσμιο επίπεδο. Επιπλέον, θα παρέχει μεγαλύτερη στήριξη στη χημική 

βιομηχανία, και ιδίως στις ΜΜΕ, κατά τη μετάβασή τους σε ασφαλέστερες εναλλακτικές λύσεις. Είμαι  

διατεθειμένη να προετοιμάσω, από κοινού με τον/την εκτελεστικό/εκτελεστική αντιπρόεδρο για την ευημερία και 

την ενωσιακή στρατηγική για τη βιομηχανία, δέσμη μέτρων για τη χημική βιομηχανία συμπεριλαμβανομένης 

νομοθετικής πρότασης για την αναθεώρηση του κανονισμού REACH το 2025 (βλ. επίσης ερώτηση 8). Θέλω η 

αναθεώρηση του κανονισμού REACH να απλουστεύσει και να εκσυγχρονίσει το κανονιστικό πλαίσιο ώστε να 

αυξηθεί η βιώσιμη ανταγωνιστικότητα και ασφάλεια στην ΕΕ και να διασφαλιστεί η προστασία της ανθρώπινης 

υγείας και του περιβάλλοντος. Θέλω να επανεξετάσω το διττό σύστημα εγκρίσεων και περιορισμών, προκειμένου 

να μειωθεί σημαντικά η ανάγκη για μεμονωμένες άδειες χρήσης επικίνδυνων ουσιών, καθώς και να βελτιωθούν 

οι απαιτήσεις πληροφόρησης σε βασικούς τομείς, όπως οι ενδοκρινικοί διαταράκτες. Με τον τρόπο αυτό θα 

καλυφθούν τα κενά πληροφόρησης και θα βελτιωθεί ο έλεγχος των κινδύνων. 

Η ανακοίνωση της Επιτροπής του Απριλίου 2024 σχετικά με την «ουσιώδη χρήση» αναγνωρίζει ότι υπάρχουν 

σημαντικές βιομηχανικές εφαρμογές επιβλαβών ουσιών, συμπεριλαμβανομένων των PFAS, που είναι ζωτικής 

σημασίας για την πράσινη και την ψηφιακή μετάβαση, καθώς και για τη στρατηγική αυτονομία μας. Η παρούσα 

πρόταση για τον περιορισμό των PFAS σε ευρύ φάσμα καταναλωτικών και βιομηχανικών εφαρμογών αναμένεται 

να παράσχει περαιτέρω σαφήνεια και προβλεψιμότητα το συντομότερο δυνατόν. Μπορώ ήδη να αναφέρω ότι θα 

επιδιώξω να απαγορευτεί η χρήση PFAS σε καταναλωτικές χρήσεις, όπως καλλυντικά, υλικά που έρχονται σε 

επαφή με τρόφιμα και ενδύματα εξωτερικού χώρου.  Σε περίπτωση μη ύπαρξης κατάλληλων εναλλακτικών 

λύσεων όσον αφορά τις επιδόσεις και την ασφάλεια, θα υποστηρίζω τη συνεχιζόμενη χρήση των PFAS σε 

βιομηχανικές εφαρμογές, ιδίως σε κρίσιμες εφαρμογές, υπό αυστηρά ελεγχόμενες συνθήκες έως ότου βρεθούν 

αποδεκτά υποκατάστατα, συνοδευόμενα από αυστηρούς κανόνες εκπομπών και διάθεσης ώστε να περιοριστεί η 

απελευθέρωσή τους στο περιβάλλον, καθώς και από σαφή κίνητρα για καινοτομία και ανάπτυξη βιώσιμων 

υποκατάστατων. 

 

6. Δεσμεύεστε για την πλήρη και έγκαιρη εφαρμογή και επιβολή της ισχύουσας νομοθεσίας που σχετίζεται με τη φύση, 

καθώς και για την επίτευξη των διεθνών δεσμεύσεων της ΕΕ; Πώς θα εξασφαλίσετε επαρκείς χρηματοδοτικούς 

πόρους για την υλοποίηση αυτών των πολιτικών προθέσεων, συμπεριλαμβανομένου, ενδεχομένως, ενός ειδικού 

ταμείου για την αποκατάσταση της φύσης στο επόμενο ΠΔΠ; Πώς βλέπετε την ανάπτυξη ενός πλαισίου σχετικά με 

τις πιστώσεις για τη φύση; 

Δεσμεύομαι για την πλήρη και έγκαιρη εφαρμογή και επιβολή όλης της νομοθεσίας που σχετίζεται με τη φύση, 

καθώς και για την εκπλήρωση των διεθνών δεσμεύσεων της ΕΕ για τη βιοποικιλότητα, ιδίως στο παγκόσμιο 

πλαίσιο για τη βιοποικιλότητα Κουνμίνγκ-Μόντρεαλ. Τα υγιή οικοσυστήματα παρέχουν πολλαπλά οφέλη στους 

ανθρώπους και τις κοινωνίες μας, όπως τον μετριασμό της κλιματικής αλλαγής, την προσαρμογή σε αυτήν, την 

πρόληψη του κινδύνου καταστροφών, την επισιτιστική ασφάλεια, την ασφάλεια των υδάτων, καθώς και διάφορες 

άλλες υπηρεσίες οικοσυστήματος. Αυτό είναι ζωτικής σημασίας για την ευημερία της κοινωνίας μας και την 

ανθεκτικότητα των οικονομιών μας, καθώς και για τη μακροπρόθεσμη ανταγωνιστικότητά μας.  

Παρόλο που ο στόχος της νόμιμης προστασίας του 30 % των χερσαίων εκτάσεών μας φαίνεται εφικτός, πρέπει να 

εντείνουμε τις προσπάθειές μας για να πετύχουμε τον ίδιο στόχο για τις θάλασσές μας. Επιπλέον, πρέπει να 

διασφαλίσουμε την αποτελεσματική διαχείριση και διατήρηση όλων των προστατευόμενων περιοχών, ώστε να 

αποφέρουν πλήρη οφέλη για την κοινωνία, την οικονομία μας και φυσικά για την ίδια τη φύση.  
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Το κεκτημένο για τη φύση περιλαμβάνει τις λεγόμενες οδηγίες για τη φύση και τον νέο κανονισμό για την 

αποκατάσταση της φύσης που αποτελούν ισχυρά και ταυτόχρονα ευέλικτα εργαλεία για την προστασία και την 

αποκατάσταση των οικοσυστημάτων, τη διασφάλιση βασικών υπηρεσιών οικοσυστήματος και την αύξηση της 

ανθεκτικότητας της Ευρώπης. Με τον τρόπο αυτό, συμβάλλουν επίσης στην ανταγωνιστικότητά μας. Η πλήρης 

εφαρμογή και επιβολή τους είναι επίσης απαραίτητη για την υλοποίηση των διεθνών δεσμεύσεων της ΕΕ, οι 

οποίες θα συγκαταλέγονται στις βασικές προτεραιότητές μου αν εγκριθεί ο διορισμός μου ως επιτρόπου.  

Αν εγκριθεί ο διορισμός μου ως επιτρόπου, θα επικεντρωθώ στην εφαρμογή, σε στενή συνεργασία με όλα τα 

ενδιαφερόμενα μέρη, χρησιμοποιώντας παράλληλα όλα τα μέσα που έχουμε στη διάθεσή μας, όπως την τεχνική 

βοήθεια, την ανάπτυξη ικανοτήτων, τη διασφάλιση της συμμόρφωσης και την επιβολή. Θέλω επίσης να 

συνεργαστώ με τις περιφέρειες για να συζητήσω τις συγκεκριμένες προκλήσεις τους. Δεσμεύομαι για την 

προώθηση της απλούστευσης και σε αυτό το πλαίσιο θα επιδιώξω να ελαχιστοποιήσω τον περιττό διοικητικό 

φόρτο και να βελτιώσω τη συνοχή και τις συνέργειες μεταξύ των διαφόρων πολιτικών, όπου αυτό είναι δυνατόν, 

χωρίς να υπονομεύονται οι στόχοι των πολιτικών μας.  

Πιστεύω ότι πρέπει να αναπτύξουμε γρήγορα τα ψηφιακά εργαλεία και να αξιοποιήσουμε πλήρως το δυναμικό 

τους. Ειδικότερα, οι τεχνολογίες γεωσκόπησης θα συμβάλουν στη λήψη μέτρων εφαρμογής και επιβολής και 

παράλληλα θα ελαχιστοποιήσουν την επιβάρυνση για τα ενδιαφερόμενα μέρη. 

Η ενίσχυση των θετικών για τη φύση επενδύσεων είναι καίριας σημασίας για την οικοδόμηση μιας ανθεκτικής 

και ανταγωνιστικής οικονομίας. Επενδύοντας στη φύση, δεν αντιμετωπίζουμε μόνο τις περιβαλλοντικές 

προκλήσεις, αλλά δημιουργούμε επίσης νέες ευκαιρίες για τους πολίτες και τις επιχειρήσεις, καθώς και νέες θέσεις 

εργασίας σε αναδυόμενους τομείς. Συνεπώς, θα χρειαστεί επαρκής δημόσια και ιδιωτική χρηματοδότηση για τη 

φύση. 

Το τρέχον πολυετές δημοσιονομικό πλαίσιο παρέχει ήδη αρκετές ευκαιρίες χρηματοδότησης για τη φύση, οι 

οποίες πρέπει να αξιοποιηθούν πλήρως. Για το επόμενο πολυετές δημοσιονομικό πλαίσιο χρειαζόμαστε μια νέα 

προσέγγιση για έναν σύγχρονο και ενισχυμένο προϋπολογισμό, όπως ορίζεται στις πολιτικές κατευθύνσεις της 

εκλεγείσας προέδρου. Στόχος μας πρέπει να είναι ένας νέος μακροπρόθεσμος προϋπολογισμός που θα είναι πιο 

εστιασμένος, πιο εξορθολογισμένος και πιο αποτελεσματικός, ενώ παράλληλα θα αντικατοπτρίζει τις ευρωπαϊκές 

στρατηγικές προτεραιότητες και τη φιλοδοξία μας να είμαστε μια Επιτροπή επενδύσεων.  Δεσμεύομαι να 

αξιολογήσω τον τρόπο με τον οποίο μπορούμε να συμβάλουμε καλύτερα στην αποκατάσταση της φύσης από 

διάφορες πηγές, καθώς και τον τρόπο δημιουργίας κινήτρων για την επιβράβευση των γεωργών και άλλων 

διαχειριστών γης που εργάζονται με σεβασμό στη φύση. Θα συνεργαστώ για το συγκεκριμένο ζήτημα με τον/την 

επίτροπο Γεωργίας και Τροφίμων και τον/την επίτροπο Προϋπολογισμού, Καταπολέμησης της Απάτης και 

Δημόσιας Διοίκησης. Στον προβληματισμό μας πρέπει καταρχήν να αναρωτηθούμε «τι θέλουμε να 

χρηματοδοτήσουμε», και στη συνέχεια «με ποιον τρόπο» μπορούμε να επιτύχουμε καλύτερα τους στόχους μας 

και να μεγιστοποιήσουμε τα πρακτικά αποτελέσματα. Έτσι η χρηματοδότησή μας θα έχει μεγαλύτερο αντίκτυπο.    

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου ως επιτρόπου, και δεδομένης της επείγουσας ανάγκης για πρόσθετη χρηματοδότηση 

και των σημαντικών οικονομικών ευκαιριών που συνεπάγεται, πρόθεσή μου είναι να διερευνήσω τη θέσπιση και 

την εφαρμογή αγορακεντρικών κινήτρων, ως συμπλήρωμα της δημόσιας χρηματοδότησης. Σε αυτά θα 

περιλαμβάνονται πιστοποιητικά και πιστώσεις για τη φύση, που έχουν σχεδιαστεί για την οικονομική επιβράβευση 

όσων επιδίδονται σε βιώσιμες πρακτικές. Τα κίνητρα αυτά θα μπορούσαν επίσης να ενθαρρύνουν τις 

ασφαλιστικές εταιρείες να επενδύουν περισσότερο σε ισχυρά οικοσυστήματα, να βοηθούν τις επιχειρήσεις στην 

αξιοποίηση υπηρεσιών οικοσυστήματος και να προωθούν την ανάπτυξη φιλικών προς το περιβάλλον προϊόντων. 

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, προτίθεμαι να συμμετάσχω σε διάλογο με τα σχετικά ενδιαφερόμενα μέρη και να 

επιδοθώ στην περαιτέρω ανάπτυξη της επεξεργασίας πιλοτικών προγραμμάτων για πιστοποιητικά 

βιοποικιλότητας και πιστώσεις για τη φύση, ώστε να ενισχυθούν οι τρέχουσες εθνικές προσπάθειες. Τα 

προγράμματα αυτά θα πρέπει να πληρούν αυστηρά κριτήρια ποιότητας, σε συμφωνία με τους ευρωπαϊκούς και 

διεθνείς στόχους για τη βιοποικιλότητα. 

 

7. Πώς θα απελευθερώσει η επικαιροποιημένη στρατηγική για τη βιοοικονομία το δυναμικό της ευρωπαϊκής 

βιοοικονομίας με βιώσιμο τρόπο και σύμφωνα με τους στόχους που ορίζονται στην Πράσινη Συμφωνία; Ποιες απτές 

δράσεις θα αναλάβετε για την ανάπτυξη μιας επιστημονικά τεκμηριωμένης στρατηγικής που θα συμβάλλει σημαντικά 

στην οικονομική ανταγωνιστικότητα της ΕΕ, με παράλληλο σεβασμό των περιβαλλοντικών και φυσικών πόρων; 
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Ο αναπτυσσόμενος τομέας της βιοοικονομίας της ΕΕ προσφέρει εναλλακτικές και καινοτόμες λύσεις που 

καλύπτουν ευρύ φάσμα τομέων, συμπεριλαμβανομένων της γεωργίας, των τροφίμων, των κατασκευών, των 

υλικών όπως τα πλαστικά και τα κλωστοϋφαντουργικά προϊόντα, των χημικών προϊόντων και των μεταφορών, 

και παρέχουν πολλές ενδιαφέρουσες ευκαιρίες για τους πολίτες και τις επιχειρήσεις της ΕΕ. Εάν εγκριθεί ο 

διορισμός μου ως επιτρόπου, σκοπεύω να διερευνήσω το πλήρες δυναμικό των αναπτυσσόμενων τομέων της 

βιοοικονομίας. Πιστεύω ότι η βιοοικονομία μπορεί να συμβάλει σε μεγάλο βαθμό στην ανταγωνιστικότητα και 

την ευημερία, ως σημαντικό συμπλήρωμα της κυκλικότητας και σημαντικό μέρος της συμφωνίας της ΕΕ για 

καθαρή βιομηχανία. Θα παρουσιάσω μια νέα στρατηγική για τη βιοοικονομία σύμφωνα με τη δέσμευση της 

προέδρου για την επίτευξη των στόχων της Ευρωπαϊκής Πράσινης Συμφωνίας.  Θεωρώ ότι η στρατηγική για τη 

βιοοικονομία αποτελεί βασικό στοιχείο του θεματολογίου της ΕΕ για τη βιώσιμη ανταγωνιστικότητα και των 

βιομηχανικών της πολιτικών, ενώ συνδέεται και με την πράξη για τη βιοτεχνολογία, τη στρατηγική για τις 

βιοεπιστήμες και την πράξη για την κυκλική οικονομία. 

Στο πλαίσιο μιας ενισχυμένης στρατηγικής για τη βιοοικονομία, πρέπει να στηρίξουμε και να διευκολύνουμε 

βασικές επενδύσεις σε τεχνολογίες, τομείς, προϊόντα και υλικά που μπορούν να συμβάλουν στην κλιμάκωση της 

βιοοικονομίας. Η κυκλικότητα θα αποτελέσει κεντρικό θέμα, διασφαλίζοντας ότι η βιοοικονομία θα μειώσει την 

πίεση στο περιβάλλον, θα προστατεύσει τη βιοποικιλότητα και θα ενισχύσει το πλήρες φάσμα των υπηρεσιών 

οικοσυστήματος. Αυτό συνεπάγεται την προώθηση της στρατηγικής χρήσης της βιομάζας και τη διατήρηση της 

βιομάζας στην οικονομία για όσο το δυνατόν μεγαλύτερο χρονικό διάστημα πριν από τη χρήση της για την 

παραγωγή ενέργειας, με αποτέλεσμα τη μεγιστοποίηση της χρήσης δευτερογενών πρώτων υλών (όπως απόβλητα 

τροφίμων και γεωργίας, υποπροϊόντα και πλευρικά προϊόντα). 

Πιστεύω ότι η προσέγγισή μας πρέπει να αναγνωρίζει ότι η βιομάζα είναι ανανεώσιμη, αλλά όχι άπειρη. Σε μια 

περίοδο εντεινόμενου ανταγωνισμού για τη βιομάζα, είναι ζωτικής σημασίας να διαχειριστούμε την πίεση στη γη 

και τη βιομάζα σύμφωνα με τις διεθνείς δεσμεύσεις της ΕΕ, συμπεριλαμβανομένου του παγκόσμιου πλαισίου για 

τη βιοποικιλότητα Κουνμίνγκ-Μόντρεαλ.  Αυτό εξαρτάται από τη βιώσιμη προμήθεια πρώτων υλών και την 

εφαρμογή της αρχής της αλυσιδωτής χρήσης, για να διασφαλιστεί ότι η βιομάζα χρησιμοποιείται για τη μέγιστη 

οικονομική και περιβαλλοντική αξία της. Μπορούμε να απελευθερώσουμε το δυναμικό της βιώσιμης βιοενέργειας 

εστιάζοντας σε πρώτες ύλες που έχουν υποτιμηθεί και τηρούν τις αρχές της βιωσιμότητας και της κυκλικότητας, 

ιδίως σε τομείς όπως οι αεροπορικές μεταφορές που ενδέχεται να εξαρτώνται από τα υγρά καύσιμα για το 

προβλεπτό μέλλον.  

Για την επίτευξη αυτών των στόχων, η στρατηγική θα πρέπει να προσδιορίσει ένα σύνολο τομέων και προϊόντων 

βιοοικονομίας στα οποία θα πρέπει να επικεντρωθεί η ΕΕ κατά προτεραιότητα, καθώς και να καθορίσει τρόπους 

για τη στήριξη της κλιμάκωσής τους και την ενίσχυση των επιχειρήσεων που δραστηριοποιούνται σε αυτούς τους 

τομείς. Πρέπει να λάβουμε υπόψη ότι, σε πολλές περιπτώσεις, τα προϊόντα βιολογικής προέλευσης δεν είναι επί 

του παρόντος ανταγωνιστικά ως προς το κόστος σε σύγκριση με τις εναλλακτικές λύσεις ορυκτής προέλευσης. 

Στα πιθανά μέσα για την ενίσχυση των βιώσιμων επιχειρήσεων και τη βελτίωση των συνθηκών τους για τη 

μετάβαση από «το εργαστήριο στην παραγωγή» μπορεί να περιλαμβάνονται η οικολογική σήμανση, η 

απλούστευση των κανονιστικών διαδικασιών, η παροχή κινήτρων για λύσεις βιολογικής βάσης μέσω δημόσιων 

συμβάσεων, ο καθορισμός σχετικών βιομηχανικών προτύπων και ενδεχομένως η θέσπιση απαιτήσεων 

περιεχομένου βιολογικής προέλευσης για την επιλογή κατηγοριών προϊόντων μετά από προσεκτική εξέταση και 

διάλογο με όλα τα σχετικά ενδιαφερόμενα μέρη. 

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου ως επιτρόπου, σκοπεύω να αναπτύξω τη στρατηγική σε ανοικτό διάλογο χωρίς 

αποκλεισμούς με τα θεσμικά όργανα της ΕΕ και τα ενδιαφερόμενα μέρη. Δεσμεύομαι να υποστηρίξω τη 

στρατηγική με τις τελευταίες επιστημονικές εξελίξεις, με βάση τα αποτελέσματα, τις γνώσεις και τις έρευνες που 

διατέθηκαν μετά την τελευταία επικαιροποίηση της στρατηγικής το 2018, συμπεριλαμβανομένης της κοινής 

επιχείρησης «Μια Ευρώπη που βασίζεται στην κυκλική βιοοικονομία» ύψους 2 δισ. ευρώ στο πλαίσιο του 

προγράμματος «Ορίζων Ευρώπη». Όσον αφορά το μέλλον, πρέπει επίσης να προσδιορίσουμε πού απαιτούνται 

βασικές επενδύσεις σε τεχνολογίες, τομείς, προϊόντα ή υλικά που θα προωθήσουν την κλιμάκωση της 

βιοοικονομίας, ενώ παράλληλα θα εξαλείψουν την απόκλιση βιομάζας, ιδίως με τη στήριξη της βιώσιμης 

προμήθειας, τη μεγιστοποίηση της χρήσης δευτερογενών πρώτων υλών, όπως τα απόβλητα τροφίμων και 

γεωργίας, και τη διατήρηση των βιοϋλικών σε εφαρμογές υλικών όσο το δυνατόν περισσότερο. 

 

Ερώτηση της Επιτροπής Βιομηχανίας, Έρευνας και Ενέργειας  
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8. Πώς σχεδιάζετε να συμβάλετε στη συμφωνία για καθαρή βιομηχανία; Στο πλαίσιο αυτό, τι μέτρα σκοπεύετε να 

θεσπίσετε σχετικά με την πράξη για την κυκλική οικονομία, ιδίως όσον αφορά τις κρίσιμες πρώτες ύλες; Πώς 

σχεδιάζετε να προωθήσετε τη φιλοδοξία για μηδενική ρύπανση και ποια μέτρα πιστεύετε ότι θα πρέπει να 

συμπεριληφθούν στη νέα δέσμη μέτρων για τη χημική βιομηχανία; Στο πλαίσιο αυτό, έχετε συγκεκριμένα σχέδια για 

τις PFAS; Ποια μέτρα προτίθεστε να προτείνετε στο πλαίσιο της ευρωπαϊκής στρατηγικής για την ανθεκτικότητα των 

υδάτων σε σχέση με την ενέργεια, τη βιομηχανία και τον ψηφιακό τομέα; Πώς σκοπεύετε να αναπτύξετε περαιτέρω 

το Νέο Ευρωπαϊκό Μπάουχαους; 

Η συμφωνία για καθαρή βιομηχανία θα καθορίσει τον τρόπο με τον οποίο θα στηρίξουμε την ανταγωνιστικότητα, 

την ανθεκτικότητα και τη στρατηγική αυτονομία μας παράλληλα με την επίτευξη κλιματικής ουδετερότητας. 

Στόχος είναι η ενίσχυση της βιομηχανικής ανταγωνιστικότητας και παράλληλα η πλήρης αξιοποίηση μιας 

καθαρής και κυκλικής οικονομίας που θα συμβάλει στη μείωση της ρύπανσης, της εξάντλησης των πόρων και της 

απώλειας της βιοποικιλότητας. Θα συνεργαστώ στενά με τον/την εκτελεστικό/εκτελεστική αντιπρόεδρο για μια 

καθαρή, δίκαιη και ανταγωνιστική μετάβαση, τον/την εκτελεστικό/εκτελεστική αντιπρόεδρο για την ευημερία και 

τη βιομηχανική στρατηγική και με τον/την επίτροπο Κλίματος, Μηδενικού Ισοζυγίου Εκπομπών και Καθαρής 

Ανάπτυξης στο πλαίσιο της συμφωνίας για καθαρή βιομηχανία με στόχο τη χάραξη μιας πορείας προς την 

απανθρακοποίηση της βιομηχανίας και προς μια κυκλική, καθαρή και αποδοτική ως προς τη χρήση των πόρων 

οικονομία.  Οι κυκλικές προσεγγίσεις θα βελτιστοποιήσουν την παραγωγικότητα των πόρων και τη χρήση 

δευτερογενών υλικών και θα αποτελούν αναπόσπαστο μέρος της συμφωνίας για καθαρή βιομηχανία. 

Θέλω η πράξη για την κυκλική οικονομία να επικεντρωθεί στα εναπομένοντα εμπόδια στην κυκλική μετάβαση. 

Τα εμπόδια αυτά προσδιορίστηκαν στις εκθέσεις Letta και Draghi ως η έλλειψη αποτελεσματικής κυκλικής 

ενιαίας αγοράς για τα απόβλητα, τα δευτερογενή υλικά και τα βιώσιμα προϊόντα, η χαμηλή ζήτηση για 

δευτερογενείς πρώτες ύλες και οι τιμές για παρθένα υλικά που δεν αντικατοπτρίζουν τις εξωγενείς τους 

επιπτώσεις. Ως εκ τούτου, η εκτίμηση επιπτώσεων για την πράξη για την κυκλική οικονομία θα εξετάσει τις 

προκλήσεις που συνδέονται με τη ζήτηση και την προσφορά δευτερογενών πρώτων υλών. Σκοπεύω επίσης να 

συνεργαστώ με τα ενδιαφερόμενα μέρη για το θέμα αυτό. Τα ειδικά μέτρα θα εξαρτηθούν από την εν λόγω 

εκτίμηση και τις εισηγήσεις των ενδιαφερόμενων μερών. Σε κάθε περίπτωση, η εφαρμογή των υφιστάμενων 

κανόνων θα είναι επίσης καίριας σημασίας για μια επιτυχημένη κυκλική οικονομία. Στην απάντησή μου στην 

ερώτηση 4, περιγράφω τα πιθανά δομικά στοιχεία που πρέπει να ληφθούν υπόψη. Κατά τον σχεδιασμό αυτών των 

δομικών στοιχείων, θέλω να απλουστεύσω τη ζωή των εταιρειών που δραστηριοποιούνται στην κυκλική 

οικονομία, όπου αυτό είναι δυνατόν. Ένα από τα ζητήματα που πρέπει να ληφθούν υπόψη στο πλαίσιο αυτό είναι 

ότι οι παραγωγοί δευτερογενών πρώτων υλών θα πρέπει να είναι σε θέση να πωλούν τα προϊόντα τους σε 

ολόκληρη την ενιαία αγορά χωρίς να αντιμετωπίζουν διαφορετικούς κανόνες σε κάθε κράτος μέλος. 

Οι κυκλικές προσεγγίσεις θα είναι απαραίτητες για να επιτευχθεί έως το 2030 ο δείκτης αναφοράς για τις 

ανακυκλωμένες πρώτες ύλες στρατηγικής σημασίας της τάξης του 25 % σύμφωνα με την πράξη για τις κρίσιμες 

πρώτες ύλες. Οι απαιτήσεις οικολογικού σχεδιασμού θα πρέπει επίσης να διασφαλίζουν ότι τα προϊόντα που 

περιέχουν κρίσιμες πρώτες ύλες σχεδιάζονται έτσι ώστε να είναι ανθεκτικά, επισκευάσιμα και ανακυκλώσιμα. Οι 

μη «κρίσιμες» πρώτες ύλες δημιουργούν επίσης προκλήσεις για τους κατασκευαστές. Πολλές από αυτές (όπως 

χάλυβας, τσιμέντο, πλαστικά, βιοϋλικά κ.λπ.) έχουν σημαντικό αποτύπωμα άνθρακα και πολλές επιχειρήσεις της 

ΕΕ εξαρτώνται από τις εισαγωγές από τρίτες χώρες, γεγονός που τις καθιστά ευάλωτες στην αστάθεια των τιμών 

και στις ελλείψεις εφοδιασμού, ενώ παράλληλα καθιστά και την ΕΕ πιο ευάλωτη από άποψη στρατηγικής 

αυτονομίας. 

Όπως ήδη εξήγησα στην απάντησή μου στην ερώτηση 5, τα μέτρα του σχεδίου δράσης για μηδενική ρύπανση του 

2021 έχουν πλέον ολοκληρωθεί ή είναι σε προχωρημένο στάδιο. Σύμφωνα με τις πολιτικές κατευθυντήριες 

γραμμές της εκλεγείσας προέδρου, προτεραιότητα για τα επόμενα έτη θα είναι η εφαρμογή και η στήριξη των 

κρατών μελών —συμπεριλαμβανομένων των περιφερειών, καθώς και των αγροτικών και αστικών κοινοτήτων— 

προκειμένου να διασφαλιστεί η αποτελεσματικότητα των μέτρων και η επίτευξη των προβλεπόμενων 

αποτελεσμάτων τους.  

Οι πολιτικές κατευθυντήριες γραμμές της εκλεγείσας προέδρου ζητούν δέσμη μέτρων για τη χημική βιομηχανία 

στο πλαίσιο της καθαρής βιομηχανικής συμφωνίας. Είμαι διατεθειμένη να προετοιμάσω, από κοινού με τον/την 

εκτελεστικό/εκτελεστική αντιπρόεδρο για την ευημερία και τη βιομηχανική στρατηγική, νομοθετική πρόταση για 

την αναθεώρηση του κανονισμού REACH το 2025, όπως ήδη αναφέρθηκε στην απάντησή μου στην ερώτηση 5, 

με στόχο την απλούστευση και τον εκσυγχρονισμό του κανονιστικού πλαισίου για την αύξηση της βιώσιμης 

ανταγωνιστικότητας και ασφάλειας στην ΕΕ, καθώς και τη διασφάλιση της προστασίας της ανθρώπινης υγείας 

και του περιβάλλοντος. 
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Η μόλυνση του εδάφους και των υδάτων από PFAS συνιστά απειλή για την ανθρώπινη υγεία και το περιβάλλον 

και συνεπάγεται σημαντικό κοινωνικό και οικονομικό κόστος. Στην απάντησή μου στην ερώτηση 5, εξηγώ πώς 

σκοπεύω να προσεγγίσω τους περιορισμούς των PFAS και τους όρους υπό τους οποίους θα επιτρέπεται η χρήση 

τους. 

Στην ερώτηση 3 εκθέτω τα λεπτομερή σχέδιά μου για την ευρωπαϊκή στρατηγική για την ανθεκτικότητα των 

υδάτων. Ένα σημαντικό μέρος της εν λόγω στρατηγικής θα είναι η προώθηση της κυκλικότητας και της 

αποδοτικής χρήσης των υδάτων. Δεσμεύομαι να επιδιώξω την προώθηση νέων ευκαιριών στην αγορά για την ήδη 

άκρως ανταγωνιστική βιομηχανία υδάτων της ΕΕ. Το 40 % των παγκόσμιων διπλωμάτων ευρεσιτεχνίας που 

αφορούν τη διαχείριση των υδάτων είναι ευρωπαϊκά και είμαι πεπεισμένη για το δυναμικό των εταιρειών μας σε 

αυτόν τον τομέα.  

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα προωθήσω το Νέο Ευρωπαϊκό Μπάουχαους (NEB) ως συνεχή καταλύτη της 

Ευρωπαϊκής Πράσινης Συμφωνίας. Πιστεύω ότι το ΝΕΒ μπορεί να καταστήσει την κυκλικότητα απτή για τους 

πολίτες, τους ερευνητές και τις επιχειρήσεις μέσω ειδικών επιτόπιων έργων σε όλα τα κράτη μέλη και τις 

περιφέρειές τους. Σκοπεύω να αξιοποιήσω τη μέχρι τώρα επιτυχία και να χρησιμοποιήσω τους μηχανισμούς 

χρηματοδότησης για την προώθηση της έρευνας, της δοκιμής και της επίδειξης έργων σύμφωνα με το πνεύμα του 

Μπάουχαους και τις τρεις βασικές αξίες του —τη βιωσιμότητα, την ένταξη και την αισθητική. Στόχος είναι να 

αυξηθεί η προβολή και η κοινωνική αποδοχή της καθαρής και δίκαιης μετάβασης, με βάση τη συμμετοχή της 

κοινότητας του Μπάουχαους και την ανθρωποκεντρική προοπτική. Θα συνεργαστώ στενά με τον/την 

εκτελεστικό/εκτελεστική αντιπρόεδρο για τη συνοχή και τις μεταρρυθμίσεις, με τον/την επίτροπο Νεοφυών 

Επιχειρήσεων, Έρευνας και Καινοτομίας και με τον/την επίτροπο Ενέργειας και Στέγασης.  

Ερώτηση της Επιτροπής Εσωτερικής Αγοράς και Προστασίας των Καταναλωτών 

9. Στην επιστολή ανάθεσης καθηκόντων, ο πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής σας ζήτησε να ηγηθείτε —μαζί με 

τον εκτελεστικό αντιπρόεδρο για την ευημερία και την ενωσιακή στρατηγική για τη βιομηχανία— των διαδικασιών 

θέσπισης μιας πράξης για την κυκλική οικονομία, προκειμένου να δημιουργηθεί μια ενιαία αγορά για τα απόβλητα 

και να ενισχυθούν οι προσπάθειές σας για την ανάπτυξη μιας ενιαίας αγοράς βιώσιμων προϊόντων. Ποιο είναι το 

όραμά σας και ποιες είναι οι συγκεκριμένες δράσεις, συμπεριλαμβανομένων των νομοθετικών μέτρων, που θα 

αναλάβετε τα επόμενα χρόνια για την επίτευξη αυτών των στόχων; 

Θέλω η πράξη για την κυκλική οικονομία να επικεντρωθεί στα εναπομένοντα εμπόδια στην κυκλική μετάβαση. 

Στα εμπόδια αυτά περιλαμβάνονται η έλλειψη αποτελεσματικής κυκλικής ενιαίας αγοράς για τα απόβλητα, τα 

δευτερογενή υλικά και τα βιώσιμα προϊόντα, η χαμηλή ζήτηση για τις δευτερογενείς πρώτες ύλες και το γεγονός 

ότι οι τιμές των παρθένων υλικών δεν αντικατοπτρίζουν τις εξωγενείς τους επιπτώσεις.  

Ως εκ τούτου, στο πλαίσιο της πράξης για την κυκλική οικονομία, επιθυμώ να προτείνω μέτρα από την πλευρά 

της ζήτησης και της προσφοράς, και παράλληλα την απλούστευση του κανονιστικού πλαισίου, όπως αναφέρεται 

επίσης στις εκθέσεις Letta και Draghi. Όλα τα ειδικά μέτρα θα βασίζονται σε ολοκληρωμένες εκτιμήσεις 

επιπτώσεων και στις απόψεις των ενδιαφερόμενων μερών. Στις απαντήσεις μου στις ερωτήσεις 4 και 8 διευκρίνισα 

ήδη το όραμά μου και περιέγραψα τις δράσεις που σκοπεύω να αναλάβω.  

Δεν θα ακολουθήσω μια προσέγγιση ενιαίας αντιμετώπισης, καθώς οι προκλήσεις είναι διαφορετικές για κάθε 

υλικό από την πλευρά της προσφοράς και της ζήτησης. Κάθε δράση για τη βελτίωση της αγοράς δευτερογενών 

πόρων θα αντικατοπτρίζει το γεγονός ότι οι αγορές για διαφορετικά προϊόντα (όπως πλαστικά, 

κλωστοϋφαντουργικά προϊόντα, μέταλλα, βιολογικά υλικά και μη μεταλλικά ορυκτά) έχουν τα δικά τους 

χαρακτηριστικά. Οραματίζομαι μια ενιαία αγορά για βιώσιμα προϊόντα που ενισχύει την ανταγωνιστικότητα και 

προσφέρει στους καταναλωτές βιώσιμα, επισκευάσιμα και υψηλής απόδοσης προϊόντα. Η αγορά αυτή θα 

εξασφαλίσει δίκαιους και συνεπείς όρους ανταγωνισμού για τους παραγωγούς σε ολόκληρη την Ευρώπη. Με την 

προώθηση ευκαιριών για τις επιχειρήσεις ανακύκλωσης, ανακατασκευής, επισκευής και ανακαίνισης, θα 

επιδιώξουμε τη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας σε διάφορα επίπεδα δεξιοτήτων και σε κάθε κράτος μέλος, 

προωθώντας έτσι την οικονομική ανάπτυξη και τη βιωσιμότητα. 

Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου ως επιτρόπου, κατά το πρώτο έτος της θητείας μου θα συντονίσω τις εργασίες για 

την έγκριση του πρώτου προγράμματος εργασίας για τον κανονισμό για τον οικολογικό σχεδιασμό για βιώσιμα 

προϊόντα. Το σχέδιο αυτό θα προσδιορίσει βασικές κατηγορίες προϊόντων για την εφαρμογή νέων κριτηρίων 

οικολογικού σχεδιασμού, με εστίαση σε καταναλωτικά και βιομηχανικά προϊόντα υψηλού αντικτύπου. 

Δεσμεύομαι να βασίσω αυτά τα νέα πρότυπα σε μια διαδικασία διαφανούς διαβούλευσης και ενεργού συμμετοχής 

των ενδιαφερόμενων μερών μέσω του φόρουμ οικολογικού σχεδιασμού. Στόχος μου είναι η θέσπιση απαιτήσεων 
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που επεκτείνουν τον κύκλο ζωής των υλικών και των προϊόντων εντός της οικονομίας της ΕΕ και παράλληλα 

μειώνουν το κόστος και τις διοικητικές προσπάθειες τόσο για τους καταναλωτές όσο και για τις επιχειρήσεις. 

Τέλος, όσον αφορά την ενιαία αγορά για τα απόβλητα, έχουμε ήδη λάβει μέτρα για την αντιμετώπιση του 

κατακερματισμού της αγοράς της ΕΕ με την εξάλειψη των διαφορών στη μεταφορά, την ερμηνεία και την 

εφαρμογή της νομοθεσίας για τα απόβλητα. Ωστόσο, η ενιαία αγορά για τα απόβλητα και τους δευτερογενείς 

πόρους εξακολουθεί να λειτουργεί με ατέλειες. Πρέπει να άρουμε τα εναπομένοντα εμπόδια. Για παράδειγμα, οι 

εναρμονισμένες προσεγγίσεις όσον αφορά τα κριτήρια αποχαρακτηρισμού των αποβλήτων και τη διευρυμένη 

ευθύνη του παραγωγού μπορούν να ενισχύσουν περαιτέρω την ενιαία αγορά αποβλήτων και τις προκύπτουσες 

δευτερογενείς πρώτες ύλες. 

 

Ερώτηση της Επιτροπής Γεωργίας και Ανάπτυξης της Υπαίθρου 

10. Οι γεωργοί και οι δασοπόνοι είναι οι μεγαλύτεροι χρήστες γης στην ΕΕ και, ως εκ τούτου, συμβάλλουν σημαντικά 

στην επίτευξη των στόχων της ΕΕ για το κλίμα και τη βιοποικιλότητα. Πώς σκοπεύετε να εξισορροπήσετε τους 

στόχους για την προστασία της βιοποικιλότητας και τη διατήρηση της φύσης, αφενός, και τη διατήρηση της γεωργικής 

παραγωγής και τη διασφάλιση της επισιτιστικής ασφάλειας και της βιώσιμης χρήσης της βιομάζας, αφετέρου; Πώς 

σχεδιάζετε να ενισχύσετε την ανθεκτικότητα των γεωργικών υδάτων ώστε να ενισχυθεί η γεωργική παραγωγή; Ποιες 

ιδέες έχετε για την ενίσχυση του οράματος για τα τρόφιμα και τη γεωργία; Πώς θα διασφαλίσετε την ενσωμάτωση 

των τομέων της γεωργίας και της δασοπονίας στη στρατηγική για τη βιοοικονομία; 

Ο στρατηγικός διάλογος για το μέλλον της γεωργίας στην ΕΕ λειτούργησε ως σημαντικός προσανατολισμός της 

δράσης για τη δημιουργία κοινωνικά υπεύθυνων, οικονομικά αποδοτικών και περιβαλλοντικά βιώσιμων 

αγροδιατροφικών συστημάτων. Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, σκοπεύω να συνεργαστώ στενά με τον/την 

επίτροπο Γεωργίας και Τροφίμων και να αξιοποιήσω το έργο του στρατηγικού διαλόγου για να διασφαλίσω ότι ο 

γεωργικός τομέας της ΕΕ παραμένει ανταγωνιστικός, ανθεκτικός και βιώσιμος.  

Οι γεωργοί και οι δασοκόμοι είναι σημαντικοί διαχειριστές γης με βαθιά σύνδεση με το φυσικό περιβάλλον και 

διαδραματίζουν ζωτικό ρόλο στη φροντίδα των υγιών εδαφών, του καθαρού νερού και του καθαρού αέρα, καθώς 

και της πλούσιας βιοποικιλότητας, στα οποία βασίζονται και τα οποία επιτρέπουν την παραγωγή βασικών, 

ασφαλών και υψηλής ποιότητας τροφίμων για όλους μας. Η γεωργική γη λειτουργεί επίσης ως καταβόθρα 

διοξειδίου του άνθρακα και προσφέρει ανανεώσιμους πόρους για τομείς της βιοοικονομίας, όπως η βιομάζα για 

τη βιομηχανία και την ενέργεια. Οι γεωργοί και οι δασοκόμοι έχουν βαθιά επίγνωση των επιπτώσεων που μπορεί 

να έχουν στα μέσα βιοπορισμού τους οι ξηρασίες, οι πλημμύρες, οι δασικές πυρκαγιές, η λειψυδρία και η απώλεια 

βιοποικιλότητας. Σε αυτές περιλαμβάνονται η μειωμένη προστασία των τροφίμων και οι αυξημένοι κίνδυνοι από 

επιβλαβείς για τα φυτά οργανισμούς και νόσους των ζώων. Ο εντεινόμενος ανταγωνισμός για τους πόρους και τη 

γη μπορεί επίσης να οδηγήσει μακροπρόθεσμα σε υψηλότερο κοινωνικό και οικονομικό κόστος. Είμαι πεπεισμένη 

ότι ενεργώντας από κοινού μπορούμε να αντιστρέψουμε τη μείωση της βιοποικιλότητας και την υποβάθμιση της 

ποιότητας των υδάτων μέσω της εφαρμογής βιώσιμων γεωργικών πρακτικών. 

Πρέπει να διασφαλίσουμε ότι οι γεωργοί και οι δασοκόμοι έχουν ελκυστικά και σταθερά εισοδήματα που 

αντικατοπτρίζουν τον καίριο ρόλο τους στην παραγωγή αποτελεσμάτων για τη φύση, την αναγέννηση των 

εδαφών, καθώς και τη διατήρηση του καθαρού νερού και του αέρα. Η βελτιωμένη διαχείριση των θρεπτικών 

ουσιών και των φυτοφαρμάκων αποτελεί μέρος της λύσης για τη μείωση της ρύπανσης και τη διατήρηση της 

ποιότητας των εδαφών, ενώ διασφαλίζει παράλληλα ότι η γεωργία παραμένει ανταγωνιστική και λειτουργεί εντός 

των ορίων του πλανήτη. Γνωρίζω τις προκλήσεις, αλλά δεσμεύομαι να εργαστώ για την επίτευξη ενός 

ισορροπημένου αποτελέσματος, προς όφελος όλων.  

Πρέπει επίσης να ενσωματώσουμε καλύτερα τους πρωτογενείς παραγωγούς στην αξιακή αλυσίδα της 

βιοοικονομίας και να αξιοποιήσουμε πλήρως τις δυνατότητές της. Στο πλαίσιο των εργασιών μου για την 

παρουσίαση μιας νέας στρατηγικής της ΕΕ για τη βιοοικονομία, σκοπεύω να διαβουλευτώ και να συνεργαστώ με 

όλα τα σχετικά ενδιαφερόμενα μέρη, συμπεριλαμβανομένων των γεωργών και των δασοκόμων, προκειμένου να 

διασφαλίσω ότι λαμβάνονται υπόψη οι προοπτικές και οι ανάγκες τους (βλ. ερώτηση 7).   
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Οι γεωργοί βιοπορίζονται από ό,τι παράγουν. Πρόκειται για έναν τομέα γεμάτο προκλήσεις, ο οποίος εξαρτάται 

από τις καιρικές συνθήκες και τις μεταβαλλόμενες τιμές της αγοράς. Εάν θέλουμε οι γεωργοί να στραφούν 

περαιτέρω προς πιο περιβαλλοντικά βιώσιμες πρακτικές, πρέπει να συνεχίσουμε να αντλούμε διδάγματα από τα 

όσα εξέφρασαν τους τελευταίους μήνες, προκειμένου να σχεδιάσουμε και να αναπτύξουμε μια νέα προσέγγιση 

για την επίτευξη βιωσιμότητας, τη στήριξη της απανθρακοποίησης και τη διατήρηση της βιοποικιλότητας. 

Πιστεύω ακράδαντα στη χρήση θετικών κινήτρων και ανταμοιβών, όπως η πληρωμή για υπηρεσίες 

οικοσυστήματος με σκοπό την προώθηση της διατήρησης και της βιώσιμης χρήσης των υπηρεσιών 

οικοσυστήματος.   Εάν εγκριθεί ο διορισμός μου, θα δώσω προτεραιότητα στον σχεδιασμό θετικών για τη φύση 

δράσεων και ιδιωτικών επενδύσεων, ως συμπλήρωμα της δημόσιας χρηματοδότησης, καθώς και στη επιτάχυνση 

των εργασιών για τις πιστώσεις για τη φύση σε στενή συνεργασία με τα ενδιαφερόμενα μέρη, 

συμπεριλαμβανομένων των κρατών μελών, των διεθνών οργανισμών και των εταίρων. 

Οι δύο εκκρεμείς νομοθετικές προτάσεις για την παρακολούθηση των δασών και του εδάφους θα πρέπει να 

διασφαλίζουν την ενισχυμένη παρακολούθηση και τη βιώσιμη διαχείριση των δασών. Εάν εγκριθεί ο διορισμός 

μου, προσβλέπω στη συνεργασία με το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο για τα θέματα αυτά. Είμαι πεπεισμένη ότι πρέπει 

να εργαστούμε με κίνητρα για τον καθορισμό του κατάλληλου πλαισίου για τους δασοκόμους με σκοπό την 

προώθηση των ανθεκτικών δασών που συμβάλλουν στη βιοποικιλότητα, στον μετριασμό της κλιματικής αλλαγής 

και στην προσαρμογή σε αυτήν, καθώς και στη βιοοικονομία, και ότι πρέπει να αναγνωρίσουμε τις υφιστάμενες 

προσπάθειες βιωσιμότητας. Θα επιδιώξω να διευκολύνω και να ενθαρρύνω τη συμμετοχή της ιδιωτικής 

χρηματοδότησης στο πλαίσιο αυτό.  

 


